
    Protokół nr 21-18/07 
         z  posiedzenia 

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 
z dnia 28 listopada 2007 r. 

w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 
 

 
Posiedzenie Komisja rozpoczęła o godz. 13:00 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisja odbyła w 6-osobowym składzie, wg załączonej listy obecności, 
która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, czyli było quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi załącznik nr 2 
do protokołu. 
 
 
Posiedzeniu przewodniczył radny Piotr Gierszewski, który po przywitaniu 
zaproszonych gości i członków komisji  przedstawił następujący porządek 
posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta 
Gdańska na 2008 rok 
 

2. Wnioski dotyczące planu finansowego na 2008 rok- wydatki na 
zadania bieżące, remonty 
 

3. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
 
Za tak zaproponowanym porządkiem głosowano jednogłośnie.  
 
 
     PUNKT 1  
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta 
Gdańska na 2008 rok  - druk nr 456 
 
Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału Finansowego UM 
Zreferowała projekt uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Przewodniczący Piotr Gierszewski otworzył dyskusję.  
 
Krzysztof Wiecki – członek komisji 
Dlaczego zmniejszyły się wydatki jeśli chodzi o przyszły rok, przewidziane na 
remonty w przedszkolach? W tym roku było na to przeznaczone 4 mln 200 zł a na 
przyszły rok jest 400 mln. 
 



Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału Finansowego UM 
Na jednostki oświatowe przyznane są środki w wysokości wyższej niż w roku 2007, 
po prostu jest inna struktura potrzeb.  
 
Maria Małkowska – członek komisji 
Czy jest robiony plan finansowy dla każdej szkoły? 
 
Regina Białousów – dyrektor Wydziału Edukacji 
Każda szkoła składa zapotrzebowanie, ono jest później jeszcze raz korygowane. Po 
zatwierdzeniu budżetu każda szkoła dostaje plan finansowy i szkoły muszą go 
rozpisać. 
 
Maria Małkowska – członek komisji 
Dlaczego niektóre szkoły specjalne dostają więcej a inne mniej? Od czego zależą te 
dysproporcje? 
 
Regina Białousów – dyrektor Wydziału Edukacji 
Wynika to z rozporządzenia.  
 
 Maria Małkowska – członek komisji 
Zmniejsza się 68 etatów w szkołach podstawowych, natomiast wzrasta administracja o 
jeden etat, dlaczego? 
 
Regina Białousów – dyrektor Wydziału Edukacji 
Administracja jest odrębną sprawą bo np. jeśli w szkole pojawi się dziecko, które 
potrzebuje oprócz tego osoby obsługującej to musimy dołożyć etat. Te zmiany są 
niezbędne. 
 
Maria Małkowska – członek komisji 
Chciałam jeszcze zapytać o bony, czy przy tych planach finansowych jest 
przewidziana kontynuacja tego przedsięwzięcia? 
 
Regina Białousów – dyrektor Wydziału Edukacji 
Robimy drugi etap parametryzacji i nie wycofujemy się z tego, drugi etap 
parametryzacji dotyczy szkół zawodowych. Z chwilą kiedy będą sparametryzowane 
wszystkie placówki przechodzimy na przeliczanie tego na bon finansowy.  
 
Piotr Gierszewski – przewodniczący komisji 
Na str. 187, w którym przedszkolu jest roczna kwota dotacji na jedno dziecko 
31 700zł? 
 
Regina Białousów – dyrektor Wydziału Edukacji 
W tej kwocie jest subwencja, którą dostajemy na przedszkola specjalne.  
 
Krzysztof Wiecki – członek komisji 
Dlaczego tak bardzo spadły środki na pomoc materialną dla uczniów, dożywianie?  



 
Halina Jasiel – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Edukacji 
W 2007 w tych parametrach było wiele innych rzeczy, nie tylko dożywianie ale np. 
wyprawki, realizacja programów edukacyjnych, podręczniki. Były one finansowane z 
dotacji, które dostaliśmy z budżetu państwa. Jeżeli przyjdzie na przyszły rok dotacja to 
my ją wprowadzimy do budżetu i kwota będzie porównywalna z rokiem poprzednim.  
 
 Regina Białousów – dyrektor Wydziału Edukacji 
Jeśli chodzi o dożywianie w roku 2007 była przeznaczona kwota w wysokości 
437 000 zł, na 2008 rok na dożywianie będzie 519 809 zł.  
 
Następnie, po dyskusji Przewodniczący Komisji Piotr Gierszewski zaproponował  
następujący wniosek do projektu uchwały: 
1) w związku z tym, iż projekt budżetu na rok 2008 nie przewiduje skutków 
Regulaminu Wynagradzania Nauczycieli, po uwzględnieniu m.in. warunków 
otrzymania faktycznej subwencji oraz rozporządzenia o podwyżkach dla 
nauczycieli, wnosimy o rozpoczęcie negocjacji w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli a w szczególności przeznaczenie wolnych środków 
pozyskanych w roku 2008 na:  

• Zwiększenie dodatków za wychowawstwo dla nauczycieli, 
• Wprowadzenie dodatku dla wychowawców świetlic, 
• Zwiększenie dodatków funkcyjnych i motywacyjnych dla dyrektorów i 

wicedyrektorów, 
• Zwiększenie środków na wynagrodzenia pracowników administracji i 

obsługi 
 
Powyższy wniosek przegłosowano jednogłośnie 6 głosami za.  
 
 
     PUNKT 2 
Wnioski dotyczące planu finansowego na 2008 rok- wydatki na zadania 
bieżące, remonty 
 
Piotr Dańko – dyrektor Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Przedstawił przewidziane plany remontowe. 
 
W dyskusji poruszono kwestię remontu murków przyszkolnych, podczas której Jerzy 
Chołuj – przedstawiciel DRMG zobowiązał się naprawić stan boiska przy SP nr 40 w 
ramach awarii. 
 
Radna Maria Małkowska – członek komisji zaproponowała następujący wniosek: 
1) aby pozyskane w roku 2008 wolne środki przeznaczyć na zwiększenie 
nakładów na remonty szkół i placówek oświatowych w kwocie od 3 do 5 mln zł, 
a w szczególności: 



• odgrzybienie Szkoły Podstawowej nr 15, przy ul. Smoluchowskiego 13, 
• remont boiska Szkoły Podstawowej nr 15, przy ul. Smoluchowskiego 13, 
• remont Liceum Ogólnokształcącego nr 8, przy ul. Kartuskiej 128, 
• remont schodów w Zespole Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego 

nr 5, przy ul. Małomiejskiej 8A 
 
 
Powyższy wniosek przegłosowano jednogłośnie 6 głosami za.  
 
Następnie przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały – druk nr 456 wraz z zaproponowanymi wnioskami.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez   
- Panią Teresę Blacharską – Dyrektor Wydziału Finansowego UM, 
- Panią Reginę Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji UM, 
- Pana Piotra Dańko – Dyrektora Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
 –  2 głosami za, przy 3 wstrzymujących się i O przeciw - pozytywnie  
zaopiniowała projekt  uchwały w zakresie działania komisji. 
 
 
     PUNKT 3 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
 
Przewodniczący komisji Piotr Gierszewski zapoznał członków komisji z 
korespondencją. 
-od Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Gdańsku, 
- od Specjalnego Ośrodka Rewalidacyjno- Wychowawczego dla Dzieci i Młodzieży z 
autyzmem. 

Następnie, w dyskusji, pani Krystyna Bojahr – wiceprzewodnicząca  Regionalnej 
Sekcji Oświaty i Wychowania NSZZ „Solidarność” Regionu Gdańskiego, 
poruszyła kwestię regulaminu płac dla nauczycieli oraz pracowników administracji i 
obsługi obiektów oświatowych, podkreślając, iż należy podjąć działania zmierzające 
podwyższeniu wynagrodzenia w/w grupie pracowniczej.  

Na tym posiedzenie zakończono.  
 
 
       Przewodniczący 
       Komisji Edukacji 
 
       Piotr Gierszewski 
Protokołowała 
Monika Konwerska 


